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Kommunala pensionärsrådet 

Inledning 

Jane Holmström Björkman hälsar de närvarande välkomna till dagens möte. 

Föredragningslistan fastställes 

Ny Biblioteksplan 

Thomas Wiking, verksamhetsutvecklare, kultur- och fritidsförvaltningen 

informerar om pågående arbete med ny Biblioteksplan som ska antas för 
åren 2024 - 2027. Biblioteksplanen är ett strategiskt dokument och för varje 

år fastställs en praktisk handlingsplan. Thomas Wiking berättar om lagar och 
regler som verksamheten måste följa. Bibliotekslagen gäller från 2013. Den 

första kom på 1990-talet. Kommunerna ansvarar för folkbiblioteken. 
Biblioteken ska verka för det demokratiska samhällets utveckling genom 

kunskapsförmedling och vara tillgänglig för alla. Barnkonventionen och 

Kronobarnsmodellen är viktiga för biblioteket liksom hållbarhet genom 

Agenda 2030. Även skolbiblioteken omfattas av lagen. 

Arbetet med nya Biblioteksplanen sker genom dialogmöten i kommunens 

olika verksamheter. Pensionärsorganisationerna är viktiga i detta arbete och 
mötet inleds med att de deltagande indelas i olika smågrupper för 

brainstorming om vad biblioteket ska användas till kommande åren. 
Frågorna är bl a vad biblioteken ska göra om 5 år, var ska biblioteken finnas, 

vad ska biblioteken erbjuda, vad ska man satsa på, prioritera. 

Efter genomgången insamlar Thomas Wiking noterade synpunkter. 

Biblioteksplanen utsänds på remiss under sommaren och antas därefter av 

kommunfullmäktige. Thomas Wiking nås pa thomas.wiking(amarkaryd.se 
  

Tillsyn av medicinsk vård och behandling vid särskilda boenden för 
äldre (SABO) som drivs av socialnämnden i Markaryds kommun 

(nämnden) 

Kommunala Pensionärsrådet hat vid senaste sammankomsten beslutat att till 
nästa möte inbjuda medicinskt ansvarig sjuksköterska (MAS), Lars-Ola 

Bohlin för information från genomfört tillsynsbesök av myndigheten IVO 
samt resultatet av besöket gällande den medicinska delen kring 

äldreomsorgen samt deras förslag till åtgärder. 

Lars-Ola Bohlin, informerar pensionärsrådet vid dagens sammanträde om 

IVO s tillsyn. Rapporten bygger på intervjuer och enkäter med bl a 
socialchef, biträdande socialchef, MAS, socialnämndens ordförande samt 

berörda sjuksköterskor. Dessutom har 95 journaler granskats jämte enkäten 

som utsänts till berörda. 
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Bakgrund och sammanfattning 
Föreligger alltså rapporten Tillsyn av medicinsk vård och behandling vid 

särskilda boenden för äldre (SÄBO) som drivs av socialnämnden i 

Markaryds kommun (nämnden). 

I tillsynen har Inspektionen för vård och omsorg (IVO) granskat följande 

områden: 
Individuell bedömning och kompetensnivå 

Dokumentation och personalkontinuitet 
Läkemedelshantering 

Vård i livet slutskede 

Beslut 
IVO konstaterar följande brister: 
« den personal som gör medicinska bedömningar har inte tillräcklig 

kompetens för arbetsuppgiften och behärskar inte det svenska språket i 

tillräcklig omfattning. 

¢ det finns inte en kontinuitet i personalgruppen som främjar en god vård. 
¢ läkemedelshanteringen sker inte pa ett patientsäkert sätt. 

vården i livets slutskede sker inte enligt gällande regelverk. 

IVO har bl a annat kontrollerat olika sökord i journaler för verksamheten när 
man registrerar åtgärder och insatser. Några av dessa sökord har inte använts 

i Markaryd. Även om vården utförts på ett riktigt sätt har inte IVO s 
terminologi kommit upp i sökningen. IVO s terminologi kommer att nyttjas i 

fortsättningen. 

Vidare har socialnämnden på ett utmärkt sätt blivit informerade om 

kommunens Palliativa vård av två berörda distriktsjuksköterskor med hög 
kompetens och stort engagemang. 

IVO begär med stöd av 7 kap. 20 § patientsäkerhetslagen (2010:659), PSL, 

att nämnden redovisar: 
« de åtgärder som vidtagits eller planeras för att komma till rätta med de 

brister som IVO konstaterat, 

* uppgifter om när åtgärderna genomförts eller kommer att genomföras, 
¢ samt hur och när effekten av vidtagna åtgärder kommer att följas upp. 

Redovisningen ska ha kommit IVO tillhanda senast den 23 juni 2023. 

Socialnämnden har beslutat att återremittera ärendet till socialförvaltningen 
för presentation av förslag till åtgärder. 
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Kommunala pensionärsrådet 2G. 

Anteckningar fran förberedande möte 26 april 2023 kl 10.00-1200 i 

PRO lokalen Timsfors FH inför KPR-sammantride den 16 maj 2023 

klockan 13.30. 

Närvarande representanter 
Ruth Dahlström SPF Markaryd, 

Lars Selin och 
Inga-Carin Svensson PRO Markaryd, 

Ann-Marie Fransson PRO Traryd 

Nedan följer frågorna och svaren från biträdande socialchef Inger 

Ohlin 

1. Äldreomsorgen i Markaryds kommun 

Fråga från en anhörig: Den anhörige känner sig tvingad att sköta sin 

partner i hemmet, anhörig har inget att säja till om för 
biståndshandläggaren tillsammans med partnern bestämmer. 

Vilken lyssnar på den anhörige? 

I de flesta fall är det inte något problem då personen som ansöker om en 
insats och dennes anhöriga är överens om vad de vill. Det ni beskriver kan 

uppstå när brukaren och hans/hennes anhöriga inte är överens. 

Biståndshandläggarna försöker då lyssna och ta hänsyn till båda parter men 
om de står helt emot varandra så måste biståndshandläggaren i första hand ta 

hänsyn till den sökande. 

Biståndshandläggaren kan inte medla eller övertala någon — familjen ska 

själv ta ansvar för att hitta en samsyn om hur man vill ha det! 

2. Varför ställs ledande frågor? 

Det ställs inte medvetet ledande frågor. Biståndshandläggaren har ett ansvar 

att informera om vilka insatser som finns. De flesta som ansöker om stöd 

första gången vet inte vilken hjälp man kan få. 

Förslag från verksamhetschefen för biståndshandläggarna: att en 

biståndshandläggare kommer till KPR och berättar om hur de arbeta 

Pensionärsrådet bifaller förslaget. 
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3.Bemanning under semesterperioderna 

Hur planeras det? 

Vi planerar för samma bemanning som under resten av året. Det arbetet 
började vi med i september förra året — utvärderade sommaren och planerade 

för förbättringar och hur vi kan arbeta för att nå ut till tänkbara sökande — 
ungdomar, arbetslösa m fl. 

Vi har annonserat på Arbetsförmedlingens sidor och sociala medier, vi har 

skickat brev direkt till gymnasieungdomar, vi provade att ordna jobbmässa i 
Markaryd och Strömsnäsbruk. Enhetscheferna kontaktar tänkbara kandidater 

personligen osv. Att rekrytera personal med rätt kompetens har idag blivit en 

av arbetsgivarnas största utmaningar. 

4. Punkt i dagordningen. 
Vi önskar en punkt i dagordningen vid varje KPR möte angående Sjögården 

projektet/ det tänkta trygghetsboendet/ ombyggnaden 

Sjögården-projektet 
Företaget NIRAS färdigställde sitt arbete med förprojektering i slutet på 

förra året. Under våren har ärendet varit uppe på socialnämnden för beslut 

om hur vi ska gå vidare — ta ställning till hur många platser ett nytt boende 
ska ha, vilket är avgörande för hur stor byggnaden ska vara: det finns ju 

olika aspekter att ta hänsyn till; ersätta Sjögårdens 30 platser, täcka det 

framtida behovet av platser (35), vill man ha ett boende i södra 
kommundelen i framtiden? 

I mars fick förvaltningen i uppdrag att presentera ekonomiska beräkningar 

för de olika alternativen och konsekvenserna av dem. 

I juni kommer ärendet åter upp på socialnämnden och om beslut fattas där så 

går ärendet vidare till kommunstyrelsen. 

Pensionärsrådet bifaller förslaget om punkt på dagordningen. 

5.Planering för framtiden 
fler och fler av våra kommuninvånare blir äldre och dementa, hur planeras 
för framtiden t ex personal utbildningar inom alla kategorier 

Vi märker av att behovet av platser för demensvård ökar och vi har ställt om 
två avdelningar på Utsikten till demensvård. Vi planerar för beredskap att 

ställa om ytterligare platser till demensvård om det behövs. 
All personal som arbetar inom äldreomsorgen får utbildning i demensvård av 

våra ssk — demenssjuksköterska och psykiatrisköterska. 
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På våra avdelningar för demensvård arbetar vi med en metod som heter 
BPSD — Beteendemässiga och psykiska symtom vid demens. Den används 

framförallt när demenssjuka personer är mycket oroliga och aggressiva. 

Metoden innebär både en skattningsskala där man iakttar och bedömer 
personens symtom och hur man ska bemöta den sjuka personen för att 

minska symtomen. 

Köer till särskilda boenden och korttidsplatser 

Fråga ställs om köer till särskilda boenden och korttidsplatser samt vem 

som ansvarar för uthyrningen på Viktoriahem. 

Saknar kommunen korttidsplatser ordnar kommunen det på andra boenden. 

Viss kö kan även uppstå på särskilda boenden men detta hanteras. 

Dessutom har Utsikten blivit Silviahem certifierat. All personal är utbildad 

efter finansiering av Kampradsstiftelsen. Utbildningen för bemötande i 
samband med demensvård ska upprepas år efter år och det är sjuksköterskor, 

undersköterskor, fastighethetsskötare, städare och all övrig personal som 

erhållit utbildningen. 

Viktoriahem bestämmer om lägenhetsuthyrning i sina fastigheter men 

kommunen kan påverka 

Trygghetsboende i vanliga lägenheter ombesörjs av privata entreprenörer. 

Kommunen har inget ansvar för trygghetsboenden. Intresset för kommunalt 
trygghetsboende visade sig även vara lågt vid genomförd utredning och 

enkätundersökning. Trygghetsboenden finns och är på väg att uppföras i 

centrum i Markaryd i kv Asken med 8-10 lägenheter. 

Nästa sammanträde 
Nästa möte genomförs den 19 september klockan 13.30. Lokal meddelas i 
kallelsen. Till mötet inbjuds biståndshandläggare för information samt punkt 
om Sjögården jämte ärenden enligt inkomna förslag. 
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